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ПРОТОКОЛ 

№ 4 

 
Днес, 13.02.2024 г., от 13.15 ч. в зала 304 на община Шумен се състоя 

заседание на ПК по „Екология, селско стопанство и води”. 

 

На заседанието присъстваха:  

Светлозар Начев    - председател 

Васил Тодоров     - зам.-председател  

Павел Караиванов           - член 

Златин Кайряков                    - член  

Димитър Александров            - член 

Гюнай Тефиков            - член  

Александър Денев           - член. 

 

На заседанието присъстваха още: Г-жа А. Аспарухова - председател на 

ОбС; г-жа Д. Петрова - заместник-кмет „Бюджет и финанси“; г-жа Д. 

Христова - началник отдел „Бюджет и човешки ресурси“; г-жа Ж. Атанасова 

- гл. експерт „Екология“.   

 

 Заседанието беше открито и ръководено от председателят на ПК г-н 

Св. Начев.  Със 7  гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” комисията 

прие следния   

 

ДНЕВЕН РЕД: 
   

I. Докладни записки за предстоящата сесия:   

1. ПРИЕМАНЕ НА БЮДЖЕТА НА ОБЩИНА ШУМЕН ЗА 2024 г. 

- докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 6 

от дневния ред на сесията/; 

2. Представяне на Програма за управление на Община Шумен в 

мандат 2023-2027 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на 

община Шумен  /т. 8 от дневния ред на сесията/; 

3. Предоставяне на активи-публична общинска собственост /ПОС/, 

съгласно чл. 19 от Закона за водите - докладна записка от проф. Хр. 

Христов - кмет на община Шумен  /т. 10 от дневния ред на предстоящата 

сесия/; 

4. Отчет за изпълнението на решенията на Общински съвет за 2023 

година - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община 

Шумен  /т. 15 от дневния ред на сесията/. 
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ПО ТОЧКА ПЪРВА  

Докладни записки за предстоящата сесия 

 

1. ПРИЕМАНЕ НА БЮДЖЕТА НА ОБЩИНА ШУМЕН ЗА 2024 г. 

- докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 6 

от дневния ред на сесията/. 

 

Г-жа Д. Христова - „Проектът на бюджета на община Шумен за 2024 г. 

е съставен при спазване на действащото законодателство. Общата рамка е в 

размер на 167 млн. лв. Преходният остатък е в размер на 23 млн. лв., като 10 

млн. лв. са за държавно делегирани дейности и 13 млн. лв. са за местни 

дейности. Заложените средства за местни дейности за 2024 г. са близо 30 

млн. лв. Има намаление от близо 38%, предполагам, че е от кредита, който 

оползотворяваме. По отношение на чистотата - трябва да гледаме 

капиталовата програма.“  

Г-н Св. Начев - „Миналата сесия приехме план-сметката на чистотата.“ 

Г-жа Д. Христова - „Има предвидени 51 000 лв. за закупуване на 

лекотоварни автомобили за ОП „Чистота“, които са от отчисленията. 

Заложени са за закупуване и самосвалче за кошчета, два броя 

високопроходими електрически автомобила, автовишка 24 м., ограждане на 

СОЗ в с. Мараш, подземни контейнери за смесени битови отпадъци.“ 

 Г-н Св. Начев - „Защо са заявили два броя високопроходими 

електрически автомобила?“ 

Г-жа Д. Христова - „За да пътуват в града, ще им бъде по-изгодно и по-

евтино. Те от дълго време говорят за такива електромобили.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Никой не подлага на съмнение факта, че те трябва 

да са моторизирани. Трябва да имат средства за обход и разбира се, че е 

много по-икономично да са на ток автомобилите. Макар, че за тези пари 

могат да се вземат повече електромобили, но от друг клас.“ 

 Г-жа Д. Христова - „Стойността е ориентировъчна в капиталовия 

разчет. Ако има остатък, той ще се пренасочи. Така са дали своята заявка от 

предприятието.“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Има изисквания за високопроходими автомобили. 

Ние също се възползваме от тях когато трябва да се минава по черни пътища. 

Има някаква нова наредба по отношение на изискванията за екологични 

автомобили. Те трябва да са определен процент от автопарка на общината. 

По отношение на  Мараш - необходимо е препроектиране, да се задълбочат 

изследванията на самите съоръжения, може би ще трябва да се подменят 

тръбите, ще е необходима помпена станция, отделен трафопост и др.“  

Г-н Зл. Кайряков - „Има ли яснота за методиката за изваждането на 

водата? Под налягане ли ще бъде или ще е сондаж?“  

Г-жа Ж. Атанасова - „То си е дълбок сондаж, но засега не се знае какво 

количество вода ще се ползва - дали само за местни нужди или ще има и 

други искания. Всичко е въпрос на проектантски решения за в бъдеще. 

Идеята е да се започне да се реализира ползването на водата, но е въпрос на 

разчети и икономически анализи.“ 
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Г-жа Д. Христова - „Включени са и проекти за енергийна ефективност, 

подобряване качеството на въздуха.“ 

Г-н Св. Начев - „Доколкото знам, още не тръгнала процедурата по 

програмата за подмяна с климатици на печки на дърва.“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „В момента обявяваме обществените поръчки,  

изчакваме да видим дали ще бъдем избрани за контрол. Работи си поетапно. 

Очакваме окончателната оценка на управляващия орган. След това ще се 

подпише договор.“  

Г-н В. Тодоров - „Само за климатици ли е програмата?“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Климатици, термопомпи.“ 

Г-н В. Тодоров - „А за филтри на комините?“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Не, това не е предвидено. Самата програма е за 

подмяна и изваждане от употреба на отоплителните уреди на дърва и 

въглища. Целта на програмата е определена от МОСВ.“ 

Г-н П. Караиванов - „Каква ще бъде методиката на оценка?“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Кандидатите подават заявление. След това екип, 

в който има специалист по отопление и вентилация, също и ел.специалист ще 

направят оценка на място.“ 

Г-н В. Тодоров - „Те могат да пускат климатик и същевременно да 

горят дърва.“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Печките се предават на общината. Екипите ще 

обходят жилищата и ще преценят къде какви електроуреди ще са 

необходими. Печката се предава на общината. Хората ще подпишат договор, 

в който в следващите пет години, които са за устойчивост на проекта, ще 

ползват климатика.“ 

Г-н Д. Александров - „Чисто икономически е по-изгодно да са на 

климатик, отколкото на дърва.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Предполагам, че при обследването ще се гледат 

много неща - изложението на къщата, изолация, дограма, типа на 

строителството и др.“  

Г-жа Ж. Атанасова - „Затова са предвидени 12 типа климатици. Ще се 

направи обследване на жилището, ще трябва да бъдат убедени хората,че за 

тях е най-икономично на ползват климатик.“ 

Г-н В. Тодоров - „Трябва да се работи и за подобряване чистотата на 

въздуха в града.“   

Г-н Св. Начев - „Имахме проект за устойчива градска мобилност, за 

електробуси.“ 

Г-жа Д. Петрова - „По отношение на проекта за електробусите ще кажа, 

че сме стигнали до етап одобрение на проекта. Имаме процедура за 

подписване на договор за безвъзмездна финансова помощ. Тези процедури 

текат в момента. Получили сме от управляващия орган писмо и ни предстои 

сключване на административни договори за безвъзмездна финансова помощ 

за административната сграда на общината, за библиотеката и музея и за 

кметството в с. Мадара.“ 

Г-н Св. Начев - „За зала Плиска?“  
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Г-жа Д. Петрова - „За нея не съм сигурна, ще проверя. Всичко е 

включено, въпросът е дали тръгва процедурата със сигурност тази година? 

Мисля, че и залата е включена. По отношение цената на високопроходимите 

автомобили ще отбележа, че преди да дадат заявката си, колегите правят 

пазарни проучвания. Освен това ДДС ние няма как да го ползваме тук. 

Екологичните коли са по-скъпи по принцип.“ 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка в частта за екология и чистота. 

 

 

2. Представяне на Програма за управление на Община Шумен в 

мандат 2023-2027 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на 

община Шумен  /т. 8 от дневния ред на сесията/. 

 

Г-н Св. Начев - „Тази програма е за информация. Отворен документ е и 

винаги може да бъде допълвана и изменяна. Залегнати са много от темите, 

които са на дневен ред и най-вече спорт, култура, инфраструктура.“ 

Г-н П. Караиванов - „Добре е написана, кореспондира и с бюджета, 

който разглеждаме.“ 

Г-н Св. Начев - „Понеже сме комисия по екология и селско стопанство 

ме интересува развитието на енергийната ефективност на сградите, 

общината, но не виждам текст за фотоволтаици. Имаме един проект, който е 

за около 40 000 лв. и се изпълнява, но след това спряхме, защото цената на 

тока се успокои. Не трябва обаче да се спира изграждането на фотоволтаици 

през следващите четири години, защото този пазар ще се отвори. Ще има 

закрити мощности. Аз мисля, че в нашата община има доста учреждения, 

върху сградите на които може да се поставят фотоволтаици и до някаква 

степен да сме енергийно независими. Ако можем и да продаваме ток, ще е 

добре. Има и доста програми, по които може да се кандидатства. Според мен 

е добре да се заложи през следващите четири години да се предвиди участие 

по подобни програми.“ 

Г-н В. Тодоров - „Програмата я получихме късно. Видях, че за 

образование е включено всичко, но за екологията е добре да се включи 

резервното водоподаване. Преди четири години администрацията на г-н Л. 

Христов започна много скоростно да търси резервно водоподаване за града. 

Мисля, че тази тема трябва да продължи да е актуална. Да се види до къде са 

стигнали системата Дунав, системата Мараш, система Мътница, за дълбоко 

сондажните кладенци, защото виждаме как се изменя климата. Намалява 

снеговалежа, а и самите валежи на нашата територия вече не са така обилни. 

Би трябвало да имаме яснота какво на територията на община Шумен може 

да се ползва като резервни водоизточници. Система Дунав беше по-скъпа 

като възможност, но и същевременно по-реална. Не го видях това в 

програмата. Иска ми се да бъде заложено и ние като ресорна комисия би 

трябвало да бъдем в основата на това, да се търсят резервни водоизточници. 

Не можем да чакаме язовира да се източи и да търсим на пожар от къде да 
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осигурим вода, да се правят сондажи. Ако трябва, да бъдат поканени 

експерти. Предварително да се обходи територията. Мислех да направя 

питане по този въпрос, но сега го поставям като тема на комисия.“ 

Г-жа А. Аспарухова - „В т. 3.1.2. е записано - продължаване 

доизграждане на водопровод от терасите на р. Дунав, гарантиране 

водоснабдяването на Шумен и селата в общината.“ 

Г-н В. Тодоров - „Добре, но е хубаво да го имаме като тема в 

комисията.“ 

Г-н Св. Начев - „Водната криза предстои.“ 

Г-н П. Караиванов - „Мога да ви кажа какво е състоянието на яз. „Тича“ 

в момента - малкият залив към „Ловец“ вече е пресъхнал. Нивото на язовира 

е може би 4-5 м. като дълбочина. Скоро ще започне и поливния сезон. Места, 

на които сме ходили с лодка, сега са недостъпни. Ръкава при с. Тушовица е 

пресъхнал, а това е един от източниците за пълнене на язовира.“   

Г-н Св. Начев - „Проблемът е много сериозен.“  

Г-н В. Тодоров - „Това трябва да е проблем номер едно на 

администрацията.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Има още едно мероприятие, което пропускаме при 

дискутирането на тази тема и това са понорите, които се намират на 

територията на Шуменско плато. До 1989 г. понорите се разчистваха 

постоянно и те дават не малък процент от дебита на водата във високите 

части. Вече повече от 30 години тези понори не са пипани. Това може да бъде 

едно от мероприятията по увеличаване на дебита. За съжаление, вече са 

малко и специалистите, които знаят къде са и разбират от тези съоръжения.“ 

Г-н В. Тодоров - „Аз съм категорично „за“. Все още има специалисти 

по климатология, хидрология, геология и могат да бъдат поканени. Някои от 

тях са бивши преподаватели в ШУ и с удоволствие ще дойдат в Шумен да 

помогнат. Просто трябва да се създаде един екип, който да поеме работата.“ 

Г-н Св. Начев - „Може би трябва да внесем някаква докладна записка в 

този смисъл?“  

Г-н В. Тодоров - „Може да внесем една докладна от името на 

комисията, в която да се залегнат темите, които до сега коментирахме.“ 

Г-н Св. Начев - „Бихме могли за следващата сесия да я изготвим.“ 

 

ПК разгледа за информация Програмата за управление на Община 

Шумен в мандат 2023-2027 г. 

 

 

След идването на г-жа Д.Петрова членовете на комисията отново се 

върнаха към точката. 

 

Г-н Св. Начев - „Назрява проблема с безводието и е добре да се види до 

къде са стигнали мероприятията за осигуряване на алтернативни 

водоизточници. Да се провери какво се случва с понорите, които се намират 

на платото. В момента водата в язовира е силно намаляла. Ако няма дъждове, 

ще имаме проблем. Нека тази тема да е винаги на дневен ред пред кмета.“ 
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Г-жа Д. Петрова - „Ако е съотнесено като въпрос към програмата за 

управление на кмета, това го има включено в нея.“ 

Г-н В. Тодоров - „Мисълта ни е, не да остане само като написан текст, 

защото всичко е прекрасно написано.“  

Г-н Св. Начев - „Другото, което е - вижда се едно отдръпване от 

фотоволтаиците и свързаната с това енергийна независимост. Има проект за 

47 000 лв. за фотоволтаици за Старческия дом и той се изпълнява от доста 

време. В момента цените на електроенергията са ниски, но тя може да се 

повиши.“ 

Г-жа Д. Петрова - „За тези проекти, за които говорих преди малко, част 

от тях са свързани и с поставяне на фотоволтаици. Повече информация може 

да ви даде арх. Н. Симеонов. Няма отдръпване от темата. С тези проекти ще 

има енергийна ефективност.“ 

Г-н Св. Начев - „Ако има възможност, нека общината да кандидатства 

и по други проекти от този тип. Предполагам, че за общините ще има 

безвъзмездни средства. Може да се поставят и в детските градини.“  

Г-жа Д. Петрова - „Детските градини са обезпечени до някъде в този 

смисъл, там постоянно има топла вода, имат солари. При санирането им това 

е било задължително по проектите, да поставят такива солари.“  

Г-н П. Караиванов - „В тази връзка можем да говори и за снабдяване с 

батерии, тъй като те съхраняват електроенергия. Те  могат да бъдат 

захранвани и от ел.мрежата. Когато цената на тока на борсата пада, тогава 

може тези батерии да бъдат зареждани и след това да се ползват. Батериите 

са също едно интересно предизвикателство и може да се мисли в тази 

посока.“  

Г-н Д. Александров - „И сега електроенергията е скъпа.“ 

Г-жа Д. Петрова - „Предвидени са програми само за учебните 

заведения, с които държавата ще им поевтини като компенсация ползваната 

ел.енергия. Това е временна, правителствена мярка, но може да се ползва. Ще 

запиша, че предлагате проектиране за солари, фотоволтаици.“ 

Г-н Св. Начев - „Нека и тази тема да е на дневен ред, да имаме някаква 

готовност при необходимост. Да имаме предварително проучване на сгради, 

върху които да се монтират такива съоръжения. Това ще облекчи и връзката с 

енергопреносните дружества.“ 

 

 

3. Предоставяне на активи-публична общинска собственост /ПОС/, 

съгласно чл. 19 от Закона за водите - докладна записка от проф. Хр. 

Христов - кмет на община Шумен  /т. 10 от дневния ред на предстоящата 

сесия/. 

 

Г-н Св. Начев - „Съгласно Закона за водите ние трябва да приемем с 

решение и да предоставим на „ВиК-Шумен“ ООД чрез АВиК придобитите 

активи. Имаме два списъка. Единият списък е с тези инвестиции, които са 

извършени от ВиК по инвестиционната им програма. Вторият списък е за 

частни инвеститори, които са си направили канализации, даряват ги на 
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общината и ние съответно, ги предоставяме за ползване на ВиК. Цялата сума 

с ДДС е в размер на близо 573 000 лв.“ 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка. 

 

  

4. Отчет за изпълнението на решенията на Общински съвет за 2023 

година - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община 

Шумен  /т. 15 от дневния ред на сесията/. 

 

Няма коментари по докладната записка. 

 

ПК разгледа за информация отчета за изпълнението на решенията 

на ОбС за 2023 г.  

 

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 14.05 ч. 

     

 

 

 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК: /П/ 

                 /Св. Начев/ 

 

 

 

 

 

 

ПРОТОКОЛЧИК: /П/ 

     /М. Шарбанова/ 


